

我心飞翔

邵永平摄影作品集

shaoyongping sheying zuopinji

宁夏人民出版社

MY HEART
FLYING

我心飞翔

邵永平摄影作品集

shao yong ping

she ying

zuo pin ji

主编 高云翔

宁夏人民出版社

图书在版编目 (CIP) 数据

我心飞翔 / 邵永平摄。—银川：宁夏人民出版社，
2006

ISBN 7-227-03370-8

I. 我... II. 邵... III. 摄影集—中国—现代

IV. J421

中国版本图书馆 CIP 数据核字 (2006) 第 146136 号

我心飞翔

责任编辑 杨毅平 高 歌

装帧设计 张旺宏 张海峰

责任印制 高云翔 苏久波

宁夏人民出版社 出版发行

出 版 人 高 伟

地 址 银川市北京东路 139 号出版大厦 (750001)

网 址 www.nxcbn.com

电子信箱 nxcbmail@126.com

邮购电话 0951-5044614

经 销 全国新华书店

印刷装订 深圳市金豪毅彩色印刷有限公司

开 本 889 × 1194 1/16

印 张 8.5

印 数 3000 册

版 次 2006 年 12 月第 1 版

印 次 2006 年 12 月第 1 次印刷

书 号 ISBN7-227-03310-8/J.251

定 价 185 元

版权所有 翻印必究

书名书法 吴善璋
封面设计 孔庆波
英文翻译 李 杰
康小珏

责任编辑

杨毅平

高歌

文字编辑

韦军

美术编辑

张旺宏

张海峰

作者简介

Author's resume

邵永平，男，39岁，甘肃省宁县人。中共党员，现任安邦财产保险股份有限公司西北片区副督导，宁夏回族自治区青联常委。

1983年参军入伍，1991年转业到中国人民保险公司宁夏分公司工作，1996年分业经营后，担任中国人寿保险银川分公司办公室主任、中国人寿保险新城支公司书记、经理、人寿保险宁夏分公司营业管理部副总经理兼团体保险部总经理，宁夏鸿福保险代理有限公司董事长、总经理、安邦财产保险股份有限公司宁夏分公司副总经理等职。无论是在部队还是在地方，繁忙的工作并没有使他放下相机，他坚持摄影艺术创作，先后在《人民日报》、《中国摄影》、《宁夏画报》、《中国保险报》等报刊发表摄影艺术作品300余幅，不少作品作为刊物封面和报纸栏目刊头采用。获全国，全军以及省级摄影大奖作品近30余幅。他的作品具有鲜明的时代特征和较高的艺术欣赏价值，拍摄手法独特、表现形式新颖，以强烈的视觉冲击和无穷的回味在摄影界具有一定的影响。



Shaoyongping, male, 39 years old, the Chinese communist party member, was born in Ning County of Gansu Province. At present, he serves as vice-counselor in northwest region of Anbang Property Insurance Co., Ltd. and member of standing committee of young people association in Ningxia Hui Autonomous Region.

He joined the army in 1983, was assigned to work in Chinese people's life insurance company Ningxia center in 1991, after dividing in 1996, served as the director of Ningxia branch company of Chinese Life Insurance, secretary and manager of new country branch company of Chinese Life Insurance, vice president and a general manager of the group insurances of the business management Dept., and the president, general manager of Ningxia Hongfu Insurance Agency etc. Whenever in the troops or in the place regardless, the busy work did not make him give up to photograph. He insists to photograph the art creations, successively published on [People's Newspaper], [Pictorial Magazine of Ningxia], [Chinese Insurance Report] etc. The art work announces to more than 300. Many works have published on the covers of magazines and the newspaper column eyes mastheads adoption. More than 30 win the big prizes in the whole country, the whole army and province classes photograph. His work has the fresh and clear ages characteristic and higher arts value of appreciation. Taking the skill special, the work have the infinite influence on photograph circles with the angle of view impact and the aftertaste of the everlastings.

序

聚焦大地山川，聚焦江河湖泊，聚焦山村小景，聚焦都市变迁，聚焦芸芸重生……，这就是邵永平的镜头世界。这世界是自然的世界，生态的世界，环境的世界，更是人类的世界，生命的世界，爱的世界。

无论富裕还是贫穷，无论美丽还是丑陋，无论高贵还是平凡，在邵永平的镜头中，我们时时刻刻都能感受到生命的伟大，爱的幸福与甜蜜。

生活积累是理性，情感触动是直觉。优秀摄影作品的诞生，是必然修养与偶然机遇的良性互动，是“长期积累，偶然得之”的成果。

邵永平是一名勤奋而又敬业的人，摄影只是他的业余爱好。他在紧张的工作之余，依然拍摄了大量有声有色的照片。这本摄影集中的一百多幅照片，就是邵永平上万幅照片中极少的一部分，但却是他“长期积累，偶然得之”的成果，是他二十余年业余摄影生涯的心血凝聚。

纵观他的摄影作品，我们看到这其中始终弥漫着自然清新的气息，始终洋溢着温馨可人的亲情。他用他敏感的视觉，把他看到的自然之美与人类之爱转化为艺术风景，让我们从心灵深处感到了深深的震撼。这就是邵永平的镜头的魅力。

宁夏回族自治区党委常委、政府常务副主席

王正伟

二零零六年十一月

Preface

Focusing on the earth and mountains, rivers and lakes, sceneries in rural mountainous villages, changes in cities and living creatures, Mr. Shao Yongping camera lens record such a world, the one not only of nature, ecology, environment, but also of human beings, life and love.

Inside Mr. Shao Yongping camera lens, no matter rich or poor, beautiful or ugly, noble or ordinary, we can get the sense of greatness of life, happiness and sweetness of love at every shot.

Life accumulation is rational, while emotional stirring is intuitive. Excellent photographic works come into being due to the benign inter-dynamic function between the inevitable accomplishment and the accidental change, the result of incidental achievement based on the long-time accumulation .

Mr. Shao Yongping is a diligent

and hard-working man interested in photography as his hobby. After busy work, he, as usual, has taken a lot of vivid and dramatic photos. More than 100 photos in this photograph album are only a minute part of Mr. Shao Yongping collections totaling about 10 thousand, while they are the result of incidental achievement based on the long-time accumulation . and are embodied with his 20-odd years of painstaking efforts in the amateur profession of photography.

Taking a panoramic view of his photographic works, we see it, as always, is suffused with natural and fresh flavor and brimming with warm and pleasant affection. With keen insight, he transforms the beauty of nature and love of human beings that he sees into artistic scenery, making us trembling from the depth of our hearts. This is the charm of Mr. Shao Yongping camera lens.

目录

Contents

人与大地	
Person and the earth	1
石林奇观	
Stone wood spectacular sight	2
哺育	
Feed	4
川流不息	
Continuous flow	6
迁徙	
Residence	8

生命之源 The Origin of Life

融汇	
Melt to remit	10
柔情	
Heartthrob	12
高山流水	
Apl glide	13
春之水	
The water of the spring	15
海之水	
The water of the ocean	16
秋之水	
The water of the autumn	17
湖之水	
The water of the lake	17
天之水	
The Heaven water	18
瀑之水	
Waterfalls	20
金波	
Aureate sunlight	22
宁静	
Quite	22
汲水	
Draw water	23
鱼儿离不开水	
The fish that swim around	24
雪之融	
Snow water melt	26

大地母亲 The earth mother

大地锦绣	
Splendid earth	28
肌理	
Skin texture	30

沙海	
Desert	32
脊梁	
Back	34
龙脉	
Dragon vein	36
沧海桑田	
Time brings a great change	38
沼泽	
Marsh	40
栖息	
Inhabit	42
千年守望	
Chitose keep watch	44

自然与美 Nature and beauty

息	
Calmness	46
沧桑	
Vicissitudes of life	48
边关晓月	
The moon of the side pass	50
山迴路转	
The mountain back track turn	52
千年冰封	
Chitose icebound	54
秋韵	
Autumnal view	56
鬼斧神工	
Delicate art	57
三峡晨光	
Dawn of Yangtse gorges	58
冰岛大瀑布	
Big waterfalls of Iceland	60
夏威夷风情	
Hawaiian scenery	61
荡漾	
Ripple	61
霞光	
Rays of evening	62
金色海滩	
Golden beach	64
泉水	
Spring	66

生活与爱 Life and love

母亲	
Mother	68
企盼	
Will	69
观众	
Audience	70
富人与狗	
Rich man and dog	71
穷人与狗	
Poor people and dog	71
母子情	
Mother and child feeling	72
卫兵	
Guard	73
艺术节上的艺术家	
The artist of the art stanza	74
和平	
Peace	75
田园村庄	
Pastoral village	76
山村	
Mountain village	78
关注	
Attention	80
港湾	
Bay	81
城居	
City live	81
永恒的爱	
Eternal love	82
休闲	
Leisure	83
边走边看	
Walk as well as look	83

历史记忆 Historical recall

中华宝鼎在美国	
The China treasure in United Nations	86
纽约世贸大厦	
World trade mansion of New York	88
夏威夷珍珠港纪念馆	
Hawaii Pearl Harbor memorial hall	90
联合国历届秘书长	
The successive secretary of United Nations	92
联合国大厦	
Edificio of United Nations	92
罗马三叉口广场	
A square in Rome	93

罗马西班牙广场	
Spanish square in Rome	93
旧金山市政府	
City hall of San Francisco	94
冰岛管风琴教堂	
The Iceland tube organ church	96
拉斯维加斯中国城	
Chinese city in Las Vegas	98
拉斯维加斯赌城	
Wager city of Las Vegas	100
巴塞罗那哥伦布纪念碑	
Barcelona Columbus monument	101
葡萄牙航行家恩里克纪念碑	
Monument of Portugal navigator henryk	102
海路	
Sea road	104
意大利罗马街景	
Rome street view of Italy	106
旧金山博物馆	
San Francisco National	107
摩洛哥哈桑二世清真寺	
Morocco Hassan II great mosque	108
瑞典皇室行宫	
Sweden imperial house	110
突尼斯古迹	
Historic monument of Tunisia	111
意大利庞贝古城遗址	
Ancient city ruins of Pambet in Italian	111
威尼斯叹息桥	
The bridge in Wearnes	112
摩洛哥遗址	
Moroccan ruins	113
旧金山历史博物馆	
San Francisco National Museum of History	113
古罗马竞技场	
Ancient arena of Rome	114
古城堡	
Ancient fortress	116
比萨斜塔	
Leaning Tower of Pisa	117
古长城遗址	
Ancient Great Wall ruins	118
黑城遗址	
Black city ruins	120
力与美	
Power and beauty	122
历史硝烟	
Historical war	123



人与大地 Person and the earth





石林奇观 Stone wood's spectacular sight









川流不息

Continuous flow